
Oświadczenie złożone 

przez senatora Władysława Komarnickiego 

na 31. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 grudnia 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza 

Morawieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Projekt ustawy w sprawie utworzenia Krajowej Administracji Skarbowej budzi wielki niepokój  

w środowisku Służby Celnej. Jak każde rozwiązanie wprowadzane bez dialogu z zainteresowanymi, bez 

konsultacji społecznych oraz rzetelnej informacji dotyczącej celu podejmowanych działań wywołuje 

obawy. 

Służba Celna zatrudnia w całym kraju około 14,5 tysiąca funkcjonariuszy i wypracowuje rocznie dla 

budżetu państwa 90 miliardów zł. Zatrudnieni funkcjonariusze są w pełnej dyspozycyjności, mają za sobą 

lata pracy przekładające się na ich doświadczenie zawodowe i życiowe, mają kompetencje oraz, co bardzo 

istotne, znają specyfikę Służby Celnej.  

Wprowadzenie ustawy skutkować będzie znaczną redukcją profesjonalnej kadry, a nie ma w niej 

zapisów ani koncepcji uregulowania stosunków zatrudnienia w administracji skarbowej. Projektowana 

ustawa nie pozwala określić podstawowego dla istnienia służby celno-skarbowej elementu, czyli 

stanowisk, na jakich są zatrudnieni funkcjonariusze. Przygotowany dokument nie zawiera wyodrębnionych 

zadań oraz nie obejmuje ukształtowanej hierarchicznie struktury organizacyjnej. 

W związku z powyższym proszę Pana Ministra o następujące informacje.  

Jakie zmiany strukturalne nastąpią w województwie lubuskim w przypadku wprowadzenia ustawy? 

Gdzie będą miały siedziby powołane instytucje i oddziały zreformowanej administracji skarbowej?  

Ilu funkcjonariuszy Służby Celnej w lubuskim straci pracę w wyniku planowanej reformy i jakie macie 

Państwo dla nich konkretne propozycje na tę okoliczność? 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 

 


